

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



ISSN 1005-1252

9 771005 125074 03



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

2013年 第21卷 第 3 期
Volume 21 Number 3 March 2013

3

中国健康心理学杂志 2013 年第 21 卷第 3 期

目 次

精神卫生

- 精神分裂症伴发高脂血症的事件相关电位 P300 特征 易 峰 苏旭江 毛静宇等(321)
- 躯体形式障碍患者点探测任务下的事件相关电位 陈 琳 周振和 程灶火等(324)
- 艾司西酞普兰与氟西汀治疗广泛性焦虑症的对照研究 邵国艳 (327)
- 系统康复训练对慢性精神分裂症患者生活质量的影响 武 爽 王 诚 王东升等(328)
- 首发精神分裂症患者恢复期心理特质及相关性 周朝当 (331)
- 丙戊酸镁缓释片对难治性抑郁症的辅助治疗 边 军 裴双义 (332)
- 装扮游戏对中度智障儿童心理理论水平的干预 兰继军 杨 伶 张 秀等(334)
- 情感稳定剂在难治性精神分裂症治疗中的应用 房金涛 游秋萍 刘 学 (336)
- 奥拉西坦对精神分裂症认知和社会功能的影响 张 勇 寻知元 曹红艳 (339)
- 采用综合疗法治疗社区不同类型抑郁症效果观察 赵红梅 (341)
- 缓解期精神分裂症患者心身症状与自动思维 钱丽菊 张校明 刘 利等(350)

心身医学

- 高血压患者共病负性情绪联合抗抑郁剂治疗对照研究 杨 靖 马闯胜 邱国松等(344)
- 社区卫生服务中心孕妇心理状况及相关因素 李 瑾 徐 燕 吴 蕾 (346)
- 类风湿关节炎合并抑郁状态的调查及综合干预 董李湘 李丽君 尤 苗等(348)

职业心理

- 医护人员睡眠质量与职业倦怠和应对方式 周晓娜 赵维燕 李妮娜等(353)
- 军队特勤人员心理健康与临床中医体质关系 单守勤 薛蓓蕾 周锡芳等(358)
- 重大飞行事故后官兵心理健康状况分析 万 憬 杨 蕾 武国城等(360)
- 北京市部队三甲医院护士社会支持及其影响因素 蒋萍萍 苏 迅 (362)
- 应征青年入伍前后性格测验差异性 李 锐 苗丹民 杨业兵等(364)
- 空中乘务员人格结构模型因素初探 张文娟 马 进 张利利等(367)
- 普通高校青年教师职业压力调查 王 莉 赵光珍 (369)
- 农村教师人际信任、教学效能感与主观幸福感 任蓉蓉 龙文祥 (371)
- 高校教师能力素质模型 李田伟 李福源 (374)
- 税务人员工作倦怠与心理资本的相关性 何昭红 王仕龙 程 馨等(377)
- 护士情绪劳动及生活满意度与情绪衰竭的关系 张 妮 (380)
- 实现手段对生命—经济决策的影响 张 琰 彭嘉熙 苗丹民 (382)
- 综合性三级医院男护士工作满意度现状调查 金晓晴 孙慧敏 朱小平等(384)
- 河南省中学教师心理健康现状 罗 燕 许艳营 梁 燕 (387)
- 军队基层卫生工作者领悟社会支持与社交回避及苦恼现象 刘艳丁 胡雪慧 李菲菲等(390)

心理评估

- 大学生学业延迟满足量表的修订 张伟娟 冯利敏 张凤娟 (392)
- 大学生浪漫关系类型认知问卷的编制 孟雅雯 王希华 (394)

心理干预

- 提升女性重刑犯复原力的团体干预 张 磊 班永飞 张 鑫 (397)

社区人群抑郁障碍早期心理干预效果随访·····	方芳 汪作为 王亚光等	(399)
综合干预对社区首发精神分裂症患者康复效应观察·····	李文秀	(403)
心理护理对老年患者长时间静脉输液的影响·····	候煜 杨艳 张芳等	(405)

儿童少年心理

中小学生学习适应与师生关系的相关研究·····	朱丽芬 夏胜利	(355)
初中生学习倦怠特点及其与自尊、社会支持的关系·····	黎亚军 高燕	(407)
兰州市中学心理干预状况调查·····	金燕 罗钟伟 姜竹青	(409)
中等职业学校学生心理健康状况·····	余金聪 韦威全 王增珍等	(412)
青少年抑郁、焦虑情绪与其相关因素·····	李玉霞	(415)
学习障碍儿童的家庭环境与自我意识和个性特征·····	唐岩 张轶杰	(417)
重庆高一新生网络成瘾特点及冲动性·····	李瑾 王卫红	(420)
农村留守儿童隔代监护人胜任特征的实证研究·····	李志 邹雄 朱鹏	(422)
幼儿依恋内部工作模型特点及其与气质、父母教养方式的关系·····	刘文 刘丹 张姿	(426)
中学生抑郁状态和应付方式·····	封丹 安畅 刘盈	(429)
城乡儿童情绪问题与心理弹性的关系·····	李刚 杨燕红 张倩等	(432)
父母教养方式、羞怯与负面评价恐惧的关系·····	安鑫 盛烨	(434)
哈尔滨市中小学特殊群体学生心理健康状况·····	林虹	(437)
农村中学生自我意识与家庭功能的关系·····	张娟 周燕	(440)
唐山城区小学4~6年级学生学习倦怠状况调查·····	杨羚 高志华 王淑珍等	(442)
父母教养方式与社交焦虑的关系:拒绝敏感性、成人依恋的中介效应·····	李媛媛 杨晓慧 张林	(444)

大学生和研究生心理

民航飞行学员与大学生基本认知能力的比较·····	韩杨 李晓京 马进等	(447)
大学生抑郁情绪与家庭亲密度和适应性的相关性·····	熊亚敏 李非 盛晓春	(449)
新时期大学新生心理适应能力与焦虑状况·····	李凤梅	(451)
大学生自我分化在压力知觉与心理健康之间的调节作用·····	吴煜辉	(454)
大学生人格因素与自杀意念的关系·····	刘国华 张桂英	(456)
医科研究生业余用于科研的时间调查·····	鲁娟 周东 许放	(458)
元认知与大学生心理和谐的关系·····	吴九君 郑日昌 田宝伟	(463)
认知方式和插图效应对大学生文本阅读的影响·····	石祥祥 王元元	(467)
适应良好国际学生的人格特征·····	郭梅英 詹健	(470)
大学生求职简历各要素与人格等因素的相关性·····	王维丹 李俊娇	(472)
唐山医学生职业成熟度状况调查·····	王晓一 侯静朴 周洁等	(478)

社会心理

大学生职业生涯规划现状及其影响因素·····	班兰美 黎志健 张玉	(460)
硕士研究生专业满意度的现状及其个体差异·····	袁开国 董博 崔诣晨	(465)
大学生金钱态度与理财认知现状及特点·····	王平 崔玉玲 李宁等	(475)
解释水平视角下的自己—他人沉浸成本效应差异·····	张锋 杨业兵 彭嘉熙等	(479)

消息

沉痛哀悼——陈学儒同志·····		(333)
《中国健康心理学杂志》编辑部声明·····		(402)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 21 Number 3 March 2013

- ~~~~~
- An Event-related Potential P300 of Schizophrenia Patients with Hyperlipidemia. ... Yi Feng, Su Xujiang, Mao Jingyu, et al(321)
- Event-related Potential(ERP)in Patients with Somatoform Disorders under the Dot-probe Task.
..... Chen Lin, Zhou Zhenhe, Cheng Zaohuo, et al(324)
- Comparative Study of Escitalopram and Fluoxetine in the Treatment of General Anxiety Disorder(GAD).
..... Shao Guoyan(327)
- The Effect of Rehabilitation Training on Life Quality of Chronic Schizophrenia Patients.
..... Wu Shuang, Wang Cheng, Wang Dongsheng, et al(328)
- Psychological Characteristics and Their Relevance of First Onset Schizophrenia in Convalescence. Zhou Chaodang(331)
- The Effect of Magnesium Valproate Sustained Release Tablets in the Adjuvant Treatment of Refractory Depression.
..... Bian Jun, Pei Shuangyi(332)
- The Intervene Effects of Pretend Play on the Theory of Mind among Children with Medium Intellectual Disability.
..... Lan Jijun, Yang Ling, Zhang Xiu, et al(334)
- Application of Mood Stabilizers in the Treatment of Refractory Schizophrenia. Fang Jintao, You Qiuping, Liu Xue(336)
- The Effect of Oxiracetam on Cognitive and Social Function in Schizophrenia Patients.
..... Zhang Yong, Xun Zhiyuan, Cao Hongyan(339)
- The Efficacy of Comprehensive Therapy in the Treatment of Different Types of Depression in Community.
..... Zhao Hongmei(341)
- Control Study on Negative Emotion in Patients with Hypertension Joint of Antidepressive Drugs.
..... Yang Jing, Ma Chuangsheng, Qiu Guosong, et al(344)
- The Psychological Condition and Influential Factors of Pregnant Women in Community Health Service Center.
..... Li Jin, Xu Yan, Wu Lei(346)
- Depression of Patients with Rheumatoid Arthritis(RA)and Comprehensive Intervention.
..... Dong Lixiang, Li Lijun, You Miao, et al(348)
- The Automatic Thoughts and Psychosomatic Symptom of Patients with Schizophrenia.
..... Qian Liju, Zhang Xiaoming, Liu Li, et al(350)
- The Relationship between Sleep Quality, Job Burnout and Coping Style of Medical Staffs.
..... Zhou Xiaona, Zhao Weiyan, Li Ni'na, et al(353)
- The Relationship between School Adaptation and Teacher-student Relationship of Students in Primary and Middle Schools.
..... Zhu Lifen, Xia Shengli(355)
- The Relationship between Mental Health and Constitution of TCM of Special Service Personnel in Army.
..... Shan Shouqin, Xue Beilei, Zhou Xifang, et al(358)
- Officers and Soldiers' Mental Health after Serious Flight Accidents. Wan Jing, Yang Lei, Wu Guocheng, et al(360)
- Social Support of Nurses of First-class Military Hospital in Beijing. Jiang Pingping, Su Xun(362)
- The Differences of Personality Test Results of Recruited Youths before and after Entering the Army.
..... Li Rui, Miao Dianmin, Yang Yebing, et al(364)
- Initial Search for the Factors of Personality Structure in Flight Attendants. Zhang Wenjuan, Ma Jin, Zhang Lili, et al(367)
- Young University Teachers' Occupational Stress. Wang Li, Zhao Guangzhen(369)
- Relationship between Interpersonal Trust, Teaching Efficacy and Subject Well-being of Rural Teachers.
..... Ren Rongrong, Long Wenxiang(371)

- Study on Competency Model of Teachers in University. Li Tianwei,Li Fuyuan(374)
- Relationship between Job Burnout and Psychological Capital of Tax Staff.
..... He Zhaohong,Wang Shilong,Cheng Xin,et al(377)
- Relationship between Nurses' Emotional Labor,Life Satisfaction and Emotional Exhaustion. Zhang Ni(380)
- The Impact of Accomplishing Means on Life-economy Decision Making. Zhang Yan,Peng Jiayi,Miao Danmin(382)
- Male Nurses' Job Satisfaction in 3-level General Hospital. Jin Xiaoqing,Sun Huimin,Zhu Xiaoping,et al(384)
- Mental Health Level of Middle School Teacher in Henan Province. Luo Yan,Xu Yanying,Liang Yan(387)
- Perceived Social Support and Social Avoidance and Distress of Military Basic Health Workers.
..... Liu Yanding,Hu Xuehui,Li Feifei,et al(390)
- Revision of Academic Delay of Gratification Scale with Chinese College Students.
..... Zhang Weijuan, Feng Limin,Zhang Fengjuan(392)
- Development of Questionnaire on Cognition of the Type of Romantic Relationship for College Students.
..... Meng Yawen,Wang Xihua(394)
- Effect of Group Counseling on Enhancing the Resilience of Women Felons. Zhang Lei,Ban Yongfei,Zhang Xin(397)
- Effect Evaluation of Early Psycho-intervention in Community Patients with Depression Disorders.
..... Fang Fang,Wang Zuowei,Wang Yaguang,et al(399)
- The Effect of Comprehensive Intervention on Rehabilitation of Patients with First-episode Schizophrenia. Li Wenxiu(403)
- Effect of Psychological Nursing on Long-time Venous Transfusion in Elderly Inpatients.
..... Hou Yu,Yang Yan,Zhang Fang,et al(405)
- The Relationship among Learning Burnout,Self-esteem and Social Support of Junior High School Students.
..... Li Yajun,Gao Yan(407)
- The Current Situation of Psychological Interference in Middle Schools in Lanzhou.
..... Jin Yan,Luo Zhongwei,Jiang Zhuqin(409)
- Mental Health of Middle Occupational Students. Yu Jincong,Wei Weiquan,Wang Zengzhen,et al(412)
- The Emotion of Depression and Anxiety of Adolescents and Their Relative Factors. Li Yuxia(415)
- Relevance between Family Environment,Self-concept and Personality in Children with Learning Disorders.
..... Tang Yan,Zhang YiJie(417)
- The Characteristics of Internet Addiction among High School Freshmen in Chongqing and Its Relationship with Impulsiveness.
..... Li Jin,Wang Weihong(420)
- The Empirical Research on Competency of Rural Skip-generation Guardian for Left-Behind Children.
..... Li Zhi,Zou Xiong,Zhu Peng(422)
- The Characteristics of Internal Working Model of Attachment for Children and Its Relationship
with Temeperament and Parenting. Liu Wen,Liu Dan,Zhang Zi(426)
- The Correlation of Depression with Coping Styles in Middle School Students. Feng Dan,An Chang,Liu Ying(429)
- Relationship between Psychological Resilience and Emotional Problems on School-age Children in Urban and Rural Areas.
..... Li Gang,Yang Yanhong,Zhang Qian,et al(432)
- The Relationship between Parenting,Shyness and Fear of Negative Evaluation. An Xin,Sheng Ye(434)
- Mental Health Status of Special Group Children in Primary and Secondary School in Harbin. Lin Hong(437)
- The Relationship between Rural Middle School Students' Self Consciousness and Family Functions.
..... Zhang Juan,Zhou Yan(440)
- Learning Burnout of Pupils in Grade 4 to 6 in Tangshan City. Yang Ling,Gao Zhihua,Wang Shuzhen,et al(442)
- The Relationship between Parenting Factors and Social Anxiety;Mediating Role of Rejection Sensitivity and Attachment.
..... Li Yuanyuan,Yang Xiaohui,Zhang Lin(444)

- Comparative Study on Basic Cognitive Ability between Civil Pilot Students and College Students.
 Han Yang, Li Xiaojing, Ma Jin, et al(447)
- Correlation Study between Depression of University Students and Family Cohesion and Adaptability.
 Xiong Yamin, Li Fei, Sheng Xiaochun(449)
- Mental Adaptive Ability and Anxiety Status of New College Freshman. Li Fengmei(451)
- The Moderating Role of Undergraduates' Self Differentiation on the Relationship between Perceived Stress and Mental Health.
 Wu Yuhui(454)
- The Relationship between Personality Factors and Suicide Ideation of Undergraduates. Liu Guohua, Zhang Guiying(456)
- A Survey on Medical Graduate Students about Their Spare Time Spending on Research. ... Lu Juan, Zhou Dong, Xu Fang(458)
- Career Planning and Its Influential Factor of College Students. Ban Lanmei, Li Zhijian, Zhang Yu(460)
- Relationships between Meta Cognition and Undergraduates' Psychological Harmony.
 Wu Jiujun, Zheng Richang, Tian Baowei(463)
- The Present Situation and Its Disparity of Master Postgraduates' Major Satisfaction. Xi Kaiguo, Dong Bo, Cui Yichen(465)
- The Effect of Illustration and Cognitive Styles on Text Reading of College Students. Shi Xiangxiang, Wang Yuanyuan(467)
- Personality Traits of International Students with Good Adaptation. Guo Meiyong, Zhan Jian(470)
- Correlation between Ingredients in Resumes of College Students and Their Personality Characteristics.
 Wang Weidan, Li Junjiao(472)
- Situation and Traits about Money Attitudes and Personal Financial Literacy among College Students.
 Wang Ping, Cui Yuling, Li Ning, et al(475)
- Career Maturity of Medical Students in Tangshan. Wang Xiaoyi, Hou Jingpu, Zhou Jie, et al(478)
- Self-Other Sunk Cost Effect Difference: A Construal Level Perspective. Zhang Feng, Yang Yebing, Peng Jiayi, et al(479)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第21卷 第3期
 2013年3月15日出版

主管: 中国科学技术协会
 主办: 中国心理卫生协会
 编辑出版: 《中国健康心理学杂志》编委会
 (北京德外安康胡同5号 邮编: 100088)
 (河北省唐山市建设南路57号 邮编: 063000)
 电话: 0315-3726590

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任: 崔以泰

主编: 马辛 袁聚祥 执行主编: 李建明

编辑部主任: 段建勋

责任编辑: 库雪飞 李薇 英文编辑: 杨绍清

印刷: 河北理工大学印刷厂

国内发行: 河北省唐山市邮政局

邮发代号: 18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京: 399信箱)

国外发行代号: M8256

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 21 Number 3 March 2013

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P. O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价: 16.00元/期 全年 198.00元

Price: ¥16 for each issue; ¥198 for a year